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Vstupujeme do nového školního roku 1972-73.Máme ještě slavnostnější 
náladu než jindy, protože letos oslaví naše škola deset let svého života. Při 
každém podobném jubileu se vzpomíná, hodnotí a dělají se nové plány do 
budoucna. I nás letos čeká takové zamyšlení. 

 Školní rok jsme zahájili s 872 žáky ve 28 třídách. Ve vedení školy a nedošlo k 
žádným změnám.  

Učitelský sbor:  

1.a Jiřina Tomaierová  
1.b Jaroslava Třísková 

2.a Milena Hašková  
2.b Miluše Neradová 

3.a Jana Lánová  
3.a Ludmila Dvorská  
3.b Eva Šenková 
3.c Libuše Pátková 

4.a Anna Mráčková  
4.b Milada Krejčíková 
4.c Ludmila Svítilová 

5.a Helena Štěrbová  
5.b Miluše Krbcová 
5.c Jaroslava Kalousková 

6.a Božena Fiřtová  
6.b Marie Jiránková  
6.c Petra Brejchová 

7.a Libuše Kallaschová  
7.b Bedřiška Šamšová  
7.c Jana Dubnová  
7.d Dagmar Chorvátová 

8.a Pavla Kafková 
8.b Miroslav Kapr  
8.c Bedřiška Píchová  
8.d Hana Nováková 

9.a Bohumír Dufek  
9.b Anna Daňková  
9.c Ludmila Burešová 

S. Pursíková je na mateřské dovolené. Místo ní nastoupil s. Hlůže.  

Netřídní učitelé: Milada Pečová, Marie Nývltová, Eva Řiháčková, Alena 
Šleichertová, Václav Dušek Rudolf Hlůže Eva Kalčíková, Blanka Klímová 

 Ve školní družině pracují: Irena Fiksová, Věra Chrámová, Eliška 
Kornelová, Anna Stránská, Jana Raubicová, Růžena Syslová, Blanka 
Pirková Ludmila Votrubová, Jaroslava Janichová.   



 

 



Kádrové podmínky jsou obdobné jako v minulých létech. Převahu mají 
mladší učitelé, přesněji řečeno učitelky – matky.  

Politické a odborné vzdělávání učitelů  

I v tomto roce bude nutné plnit a zajišťovat množství úkolů které byly 
uloženy jak stranickými, tak školskými orgány. K tomu, aby byly dobře 
plněny, bude zapotřebí ještě více prohloubit politickou a odbornou 
přípravu učitelů. Učitelé – straníci jsou zařazeni do středního stupně 
stranického vzdělávání a učitelé nestraníci do základního stupně. 
Politické školení obou skupin bude zakončeno závěrečným pohovorem. 
Další formou studia byla příprava ideologické konference. Kromě toho 
učitelé prostudovali řadu odborných textů, vypracovali referáty které 
přednesli na pedagogických radách. Velký podíl na zkvalitňování kádrové 
práce měla ZD KSČ. Kontrolovala průběh stranického vzdělávání 
pravidelně kontrolovala odběr tisku, podílela se na podporování pracovní 
iniciativy (při uzavírání závazků vyhlašování národních směn) a na přípravě 
všech oslav  ZO KSČ se také zabývala výběrem nových kandidátů. 

 Branná výchova.  

V popředí našeho zájmu stojí branná výchova na škole. Osnovy a učební 
látka dávají učiteli tohoto předmětu možnost učinit brannou výchovu 
předmětem, který nejen působí na vytváření morálních rysů 
socialistického člověka ale poskytuje mu i možnost získat řadu dalších 
významných vědomostí a dovedností. Pro děti je tento předmět zajímavý 
výběrem témat při jejichž probírání mohou aktivně uplatnit vědomosti a 
znalosti a jsou zaujaty poznatky novými.   



 

 

 

 



Dokladem zájmu o předmět je činorodá práce při vyučování a kázeň. 
Pomůcky jsou však stále problémem. Je jich stále nedostatek (především 
filmů a diafilmů) a ne všechny, které škola obdržela, jsou vhodné. Některé 
pomůcky jsme si vyrobili sami. Během zimních prázdnin vyhotovil s. uč. 
Dufek sadu přehledných tabulí, které jsou vhodné při opakování a 
doplňování učiva.  

Volba povolání  

Výchova k volbě povolání se uskutečňovala v rámci výchovně 
vzdělávacího procesu a tvoří jednotu se všemi složkami výchovy. 
Cílevědomě byly vytvářeny podmínky pro všestranný rozvoj dětí a jejich 
správné sociální začlenění. Činnost školy ve smyslu přípravy k volbě 
povolání je systematická a dlouhodobá, respektuje věkové zvláštnosti 
dětí. Je zpracována pro jednotlivé ročníky se správným zaměřením obsahu 
metod a forem práce, zejména s ohledem na prioritní obory. Velké úsilí 
učitelů i výchovného poradce je však mnohdy bezúspěšné, rodiče nedbají 
rady školy, školní lékařky a umísťují  své děti prostřednictvím známých na 
atraktivní obory i když volba není vždy pro dítě vhodná. Letos ukončilo 
školní docházku 93 žáků.  

další studium  51 žák  

učební obor     38 žáků  

pracovní poměr 2 žáci  

 ve škol. doch. pokračují 2. žáci.  

Z toho prioritní obor volili 

             horník 1                                                         dopravu 2 

            stavebnictví 4                                          kovo (dívky) 1 

Pionýrská organisace.  

Nezapomínáme na rok 1970, na obrození pionýrské organisace na naší 
škole.   



 

 

  



 Začínali jsme s jedním oddílem o 19 pionýrech. \jak se naše situace za ty 
tři roky změnila? V současné době máme na škole 243 pionýrů v 10 
oddílech a 37 jisker. Pro tento rok je vyřešen i největší problém, pionýrští 
vedoucí. Celkem jsme jich získali dvanáct a oddíly jsou plně obsazeny. 
Materiální podmínky pro práci skupiny jsou dobré. Na podzim byla 
otevřena pionýrská hala, která byla zřízena v respiriu v 1. patře. Kromě 
klubovny je to další prostor školy kde se mohou pionýři scházet. 
Skupinovou vedoucí je s. Velebová nemá však velké zkušenosti její v práce 
postrádala systematičnost, důslednost a osobní kázeň Proto se vedení 
školy snaže silově pomáhat a překonávat tyto potíže. Oporou je také Kruh 
přátel pionýra. Má již 17 členů, převážně z řad učitelů. Koncem školního 
roku požádala skupinová vedoucí o neplacenou dovolenou (studijní 
důvody) a vedení skupiny se iniciativně ujala s. uč. Mráčková. Tato 
soudružka a ta udělala pro naše pionýry hodně. Založila pionýrský soubor 
"Plamínek" který nacvičil řadu pásem k různým příležitostem. Také 
celostátní akce Praha patří pionýrům a sportovní odpoledne ke Dni dětí 
byly vzorně připraveny. Pionýři se zúčastnili i dalších akcí. 

 

 

 

 

 

    



 

 

 

 



  



 

 



Místním jeslím upravili zahradu a natřeli plot. Čestně tak splnili závazek, 
který si dali na počest 24. výročí své organisace 

 

 

 

Vyzvali ostatní děti na škole k účasti na  akci Pomoc Vietnamu: Celkem 
bylo vybráno 6. 183,70 Kčs. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Spolupráce se SRPŠ 

Jedním z našich úkolů bylo získat rodiče pro spolupráci se školou. Výbor 
se skládal z několika komisí, výchovná, stravovací, stavební a 
polytechnické, tělovýchovné, kulturní a revizní. Každá komise měla své 
úkoly. Rodiče se zúčastnili pohovorů s vycházejícími žáky, pomáhali řešit 
výchovné případy kontrolovali stravu ve školní jídelně, pomáhali zajišťovat 
materiál pro školní dílny, podíleli se na úpravě školního hřiště, organizaci 
šk.výletu, lyžařského zájezdu, uspořádali večírek apod.  



 

 

 

 



SRPŠ poskytlo finanční pomoc zájmovým kroužkům. Členové hlavního 
výboru spolupracovali ze ZO KSČ. Zúčastnili se výborových schůzí.  

Klasifikace na konci školního roku.  

Letos jsme měli 872 žáků z toho prospělo 854 to je 97,9%. Neprospěl 1 
žák, nebylo klasifikováno 13 žáků, - opravné zkoušky dělali 4 žáci.  

Velkou péči jsme věnovali dětem zaostávajícím a dětem z dělnických 
rodin. Nejdříve jsme zjišťovali příčinu zaostávání (často za pomoci školní 
lékařky) potom jsme zvolili vhodnou metodu pomoci. Na škole pracovaly 
doučovací kroužky z čes.jazyka, a matematiky. V 9. třídách byli žáci 
připravováni na zkoušku ke studiu i do učebního oboru na pravidelných 
konzultacích (1x týdně) z čes. Jazyka, ruského jazyka a matematiky. 
Všechny děti dělnického původu vykonaly přijímací zkoušku na školu 2. 
cyklu úspěšně.  

Ideologická konference  

Mezi významné události tohoto roku patří také ideologická konference 
která proběhla 15. 1. 1973 za účasti vedoucí odboru s. Olgy Sosnové. 
Konference byla předem důkladně připravena. Jednotliví učitelé 
zpracovali celkem 11 témat pod ústředním názvem "Třídní charakter 
výchovy“. Konference se odbývala v knihovně školy, její průběh byl velmi 
pěkný. Referáty které s. učitelé přednesli, byly dobře připravené, hodnotné 
a podnětné. Po konferenci byly dány k dispozici předsedům MS a PK. 
Členové MS a PK na svých schůzkách hledali způsob, jak využít 
jednotlivých poznatků v praxi. 

 Závěr roku  

Při pilné práci čas rychle utíká. Ani jsme se nenadáli a stojíme před 
koncem školního roku – desátého  



 

 



Většina členů uč. sboru pracuje na škole od jejího zrodu. Můžeme tedy 
vzpomínat. Na začátku jsme se neznali, neznali jsme děti. Byly také první 
těžkosti – vnitřní zařízení školy, neupravený pozemek, velký hluk (vždyť 
kolem se ještě stavělo.) Nechybělo však ani nadšení a chuť do práce, 
takže jsme dokázali všechny problémy postupně všecky problémy vyřešit. 
Nebyla to lehká práce, ale radostná, protože byla tvůrčí.  

Škola je společenskou institucí, a proto odráží všecky změny ve 
společnosti. I na život naší školy neblaze zapůsobily události roku 1968. 
Měli jsme tehdy těžkou pozici. Naše výchovné působení na děti bylo 
rušeno vlivem neuspořádaných poměrů ve společnosti. Dá se však říci že 
ani v těchto chvílích jsme nestáli stranou a podle možností působili na 
děti. Proto také na naší škole nedocházelo k antisovětským a 
antisocialistickým projevům jak na jiných pracovištích.  

Svědčí to o tom, že kořeny naší práce v předcházejících letech byly hlubší, 
než jsme si možná sami mysleli. I tak nám tato doba napáchala mnoho zla 
a v některých oblastech výchovy jsme měli potom plné ruce práce. 
Především máme na mysli PO.  

Prvních deset let je za námi 18. a 19.6.1973 jsme uspořádali pomoci SRPŠ 
v OKD kulturní  



 

 

 

 



večery, na nichž vystoupily děti naší školy. Bohatý  program - scény, písně, 
tanečky, recitace - byl doplněn výstavkou žákovských prací. Mezi hosty 
byly také významné osobnosti např. vedoucí odboru. O. Sosnová   



 

 

  



 

 

 

 

 

 

 

Co říci závěrem? Snad si přát aby těch dalších deset let bylo ještě 
úspěšnějších. A bude když se o to všichni přičiníme. 

                                                                                               Blanka Maříková 

                                                                                                       řed.školy 


